

Title (en)  
Sealing device for a papermachine

Title (de)  
Dichtungseinrichtung für eine Papiermaschine

Title (fr)  
Joint d'étanchéité pour une machine à papier

Publication  
**EP 1489228 A1 20041222 (DE)**

Application  
**EP 04101905 A 20040504**

Priority  
DE 10325687 A 20030606

Abstract (en)  
A papermaking assembly has a blow or suction box (5) in contact with a rotating (A) perforated drum (1) mantle (3). Contact between the box and mantle is effected by sealing strips (6, 7). The box (5) pressure or suction zone has a nozzle through which fluid is introduced or abstracted in close proximity to the seals (6, 7). The suction/blow nozzle extends the entire width of the drum. A suction/blow pipe (8) is located in the gusset between the moving web (4) and drum mantle (3), through which fluid is either abstracted or introduced.

Abstract (de)  
Die Erfindung betrifft eine Saug- oder Blaseinrichtung (5) mit einer an eine bewegte, Perforationen (2) aufweisende Materialfläche, insbesondere an den Mantel (3) einer Saug- oder Blaswalze (1), angrenzenden Unterdruck- oder Überdruckzone, insbesondere in einer Maschine zur Herstellung einer Papier-, Karton-, Tissue- oder einer anderen Faserstoffbahn (4). Die Unterdruck- oder Überdruckzone ist mit wenigstens einer Dichtungseinrichtung, die an die bewegte Materialfläche angrenzt, ausgestattet, wobei die Dichtungseinrichtung eine mit der bewegten Fläche zusammenwirkende erste auflaufseitige und zweite ablaufseitige Dichtleiste (6, 7) aufweist. Die Saug- oder Blaseinrichtung ist dadurch gekennzeichnet, dass in der Umgebung der Unterdruckzone eine Einrichtung zum Einbringen eines Fluids bzw. zum Absaugen eines Fluids angeordnet ist. <IMAGE>

IPC 1-7  
**D21F 3/10**

IPC 8 full level  
**D21F 1/06** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**D21F 1/06** (2013.01)

Citation (search report)  
• [X] US 3098788 A 19630723 - HORNBOSTEL JR LLOYD  
• [XY] DE 1005825 B 19570404 - BOWATERS DEV & RES LTD  
• [X] WO 9951812 A1 19991014 - VALMET CORP [FI], et al  
• [X] US 3300374 A 19670124 - BAKER DONALD B, et al  
• [Y] US 2001010260 A1 20010802 - SCHERB THOMAS THOROE [BR], et al

Designated contracting state (EPC)  
AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HU IE IT LI LU MC NL PL PT RO SE SI SK TR

DOCDB simple family (publication)  
**EP 1489228 A1 20041222**; DE 10325687 A1 20041223

DOCDB simple family (application)  
**EP 04101905 A 20040504**; DE 10325687 A 20030606